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همزمان با سالگرد شهادت سردار کاظمی در ایران صدا 
منتشر شد؛

کتاب گویای شهید احمد کاظمی
عصرآزادی / سرویس فرهنگی:  
احم�د  کت�اب گوی�ای ش�هید 
کاظمی مش�تمل ب�ر مصاحبه با 
فرماندهان ارش�د دفاع مقدس 

در ایران صدا منتشر شد.
عص��رآزادی - علیرض��ا نی��اکان؛ 
کت��اب ش��هید احم��د کاظمی که 
به کوش��ش سعید س��رمدی تألیف 
ش��ده اس��ت حاوی مجموعه ای از 
مقالات، مصاحبه ها و دیدگاه های 
فرماندهان دفاع مقدس درباره نقش 
سردار احمد کاظمی در تاریخ دفاع مقدس است و درباره تأثیر مدیریتی، فنی 
و عملیاتی این فرمانده خاطرات ناگفته ای را بازگو می کند. در این کتاب می 
توان نکات متنوعی را از زبان "محس��ن رضایی"، "غلامعلی رشید"، "مصطفی 
ایزدی"، "حسین علایی"، "محمد درودیان" و "حسن روحانی" شنید. چینش 
این مقالات در کنار متن س��خنرانی ها، گفت وگوها و نقل خاطرات از س��وی 
دوس��تان، نزدیکان و همرزمان این فرمانده ش��هید پاس��دار، ارزش این اثر را 
دو چن��دان کرده اس��ت. همچنین نقش فرماندهی ش��هید احمد کاظمی در 
مباحثی از کتاب، مانند "پیروزی و ابتکارات راهبردی متعدد در عملیات ها"، 
"فرماندهی و مدیریت قوی در کردس��تان و قرارگاه حمزه سیدالش��هدا )ع(" و 
"از بی��ن بردن تمامی زمینه های فعالی��ت گروهک های ضد انقلاب در غرب" 

تشریح شده است.
این کتاب به همت مرکز اس��ناد و تحقیقات دفاع مقدس، به تهیه کنندگی 
اشرف السادات اشرف نژاد و جمعی از گویندگان پیشکسوت سازمان از جمله 
ابوالفضل شاه بهرامی، احمد لشینی، کرامت رودساز، امیر فرحان  نیا، محسن 
بهرام��ی، مهدی نمینی مقدم و محمد ش��ریفی مقدم ب��ه صورت گویا تهیه و 

تولید شده است.
ایران صدا کتاب گویای ش��هید احمد کاظمی را همزمان با سالگرد شهادت 
این سردار رشید اسلام به صورت رایگان برای استفاده مخاطبان خود بر روی 

پایگاه کتاب گویای خود منتشر نموده است.
علاقه مندان برای ش��نیدن این کتاب گویا می توانند اپلیکیشن تلفن همراه 
IRANSEDA. از نشانی IOS ایران صدا را برای سیس��تم عامل اندروید و

IR به صورت رایگان دریافت کنند.

فیلمی با بازی فاطمه معتمدآریا به جشنواره 
فجر می رود؟

کارگردان فیلم »ش�وماه« از اینکه فیلمش با موضوع ش�هدای غواص 
برخلاف تاکید مسوولان از سوی هیچ نهادی حمایت نشده انتقاد کرد.

مژگان بیات که در اولین تجربه بلند فیلمسازی خود سراغ عملیات کربلای 
۴ و ماجرای ش��هدای غ��واص رفته، کار خ��ود را از س��ال ۱۳۷۸ با بازیگری 
آغ��از کرد. او که در رش��ته کارگردانی س��ینما فارغ التحصیل ش��ده، تاکنون 
در فیلم های��ی همچ��ون »پریناز«، »بی خداحافظی«، »جان��ان«، »صدای منو 
می شنوید؟«، »چک«، »قبرستان غیرانتفاعی« و »چار چنگولی« بازی کرده و 
فیلم های کوتاهی از جمله »تیزاب« و فیلم ویدیویی »فرزند زمین« را ساخته 
که جایزه هایی هم کس��ب کرده است.  او در گفت وگویی با ایسنا درباره فیلم 
»ش��وماه« که آن را با موضوع شهدای غواص و بازی فاطمه معتمدآریا، پژمان 
بازغ��ی و روزبه حصاری، تدوین کیانوش عی��اری، صداگذاری علیرضا علویان 
و همکاری مجید انتظامی و پس��رش س��روش انتظامی برای ساخت موسیقی 
در س��کوت خبری ساخته اس��ت، گفت: انگیزه من برای ساخت فیلمی از این 
ماجرا زمانی شکل گرفت که پیکر شهدای غواص چند سال قبل پیدا و تشییع 
ش��د و مصمم ش��دم فیلمی درباره این بچه های مظلوم وطن بسازم. بنابراین 
تحقیقاتی را ش��روع کردم و مصاحبه ه��ای زیادی با بازماندگان عملیات انجام 
دادم و در نهایت سال ۱۳۹۹ طرح اولیه نوشته شد و بعد از تکمیل فیلمنامه، 
رایزنی با بازیگران را ش��روع کردیم و آذرماه س��ال ۱۴۰۰ پروژه کلید خورد و 
فیلمبرداری تا اس��فندماه طول کش��ید. وی که »ش��وماه« را به تهیه کنندگی 
همسرش عبدالمحمد نجیبی س��اخته، با اشاره به اینکه در حال حاضر فیلم در 
مرحله پسُت  پروداکشن اس��ت، درباره حضور و اعتماد معتمدآریا و دیگر عوامل 
مطرح در این فیلم به او که اولین تجربه فیلمسازی بلندش بوده است، بیان کرد:  
من با خانم معتمدآریا در فیلم »پریناز« همبازی بودم و از آنجایی که با هم آشنایی 
داشتیم، پیشنهاد بازی در این فیلم را مطرح کردم. ایشان پیش تر کامل ترین نقش 
خود را در حوزه س��ینمای دفاع مقدس در فیلم »گیلان��ه« ایفا کرده بودند ولی 
وقتی فیلمنامه را خواندند داس��تان را دوست داش��تند و با وجود آن که خارج از 
کشور بودند، در فاصله ای کوتاه برای شروع کار به ایران برگشتن. درواقع نه فقط 
خانم معتمدآریا بلکه دیگر همکاران من در این فیلم بخاطر اهمیتی که به موضوع 

فیلم می دادند.
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عص�رآزادی/ س�رویس فرهنگ�ی: در 
نشست مش�ترک رئیس دانش�گاه علوم 
پزش�کی تبری�ز و سرکنس�ول ترکیه در 
تبری�ز بر لزوم گس�ترش هم�کاری های 
علمی، آموزشی و درمانی دانشگاه علوم 
پزش�کی تبریز و دانش�گاه ه�ای ترکیه 

تاکید شد.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی تبریز به همراه 
معاونین و روسای بیمارستان های این دانشگاه 
با سرکنس��ول ترکیه  در تبریز و هیات همراه 
در محل س��الن کنفرانس حوزه ریاست دیدار 
و از رتبه س��وم کش��وری این دانشگاه پس از 
دانشگاههای تهران و شهید بهشتی خبر داد.

بهمن نقی پور افزود: دانشگاه علوم پزشکی 
تبری��ز ب��ا فعالی��ت ۱۱ دانش��کده، ۳۲ واحد 
آموزش��ی، بیش از ۲۰۰ رش��ته تحصیلی، ۳۰ 
مرکز تحقیقاتی، ۱۹ ش��بکه بهداش��تی، ۲۹۸ 
مرکز بهداشتی و ۸۵۵ خانه بهداشت به عنوان 
یکی از دانشگاه های پیشرو در کشور شناخته 

شده است.

وی ب��ا اش��اره به انعق��اد تفاه��م نامه های 
مش��ترک مابین دانشگاه علوم پزشکی تبریز و 
دانشگاه های علوم پزشکی کشور ترکیه گفت: 
امیدواری��م س��ندها و قرارداده��ای همکاری 
علم��ی باع��ث گس��ترش فض��ای تعاملات و 

تبادلات علمی بین دو کشور شود.
وی ضم��ن اع��لام آمادگی دانش��گاه علوم 
پزش��کی تبریز برای توس��عه هم��کاری همه 
جانب��ه از نظر آموزش��ی، درمان��ی، تحقیقاتی 
و پژوهش��ی با دانش��گاه های ترکیه افزود: به 
منظور توسعه این همکاری ها تلاش می شود 
تا ضم��ن عمل به مفاد تفاه��م نامه هایی که 
پیش از این منعقد شده است تفاهم نامه های 

جدید در راس��تای سیاس��ت های آموزشی و 
درمانی مشترک تدوین شود.

نقی پ��ور در خاتمه اظهارات خ��ود از وزیر 
بهداشت و درمان ترکیه برای حضور در ایران 
و دانش��گاه علوم پزشکی تبریز دعوت به عمل 

آورد.
سرکنس��ول ترکی��ه در تبری��ز نی��ز در این 
جلسه گفت: آذربایجان شرقی و دانشگاه علوم 
پزش��کی تبریز اهمیت وی��ژه  و منطقه ای را 
در س��طح ایران داراست که بدون شک به آن 

اذعان داریم.
چتین تانیر Çetin Tanır با اش��اره به 
مش��ترکات فرهنگ��ی و دینی بین دو کش��ور 
ادام��ه داد: با توجه به ویژگی های برجس��ته 
آذربایجان شرقی و بخصوص مراکز علمی این 
استان از جمله دانش��گاه علوم پزشکی تبریز، 
توس��عه همکاری های علمی بین دو کش��ور 
می تواند در توس��عه علمی منطقه تاثیر گذار 

باشد.
وی اف��زود: از س��ال ۲۰۱۹ ب��ه بعد حدود 

۲۰۰ دانشجو از کشور ترکیه به ایران عزیمت 
ک��رده اند ک��ه تنها ۳ نفر از این دانش��جویان 
ج��ذب دانش��گاه علوم پزش��کی ش��ده اند و 
امیدواریم پس از فارغ التحصیلی و بازگش��ت 
به ترکیه، این دانش��جویان پل ارتباطی برای 
تبادل اطلاعات علمی و گسترش فعالیت های 

پژوهشی و بهداشتی باشند.
تانیر، توس��عه گردشگری سلامت را در گرو 
رقابتی بودن این عرصه دانس��ت و اضافه کرد: 
توس��عه گردش��گری س��لامت زمینه را برای 
همکاری های هر چه بیش��تر مابین دو کشور 

فراهم خواهیم کرد.
مسئول دفتر نمایندگی وزارت امور خارجه 

در ش��مال غرب کش��ور - توحید نجف زاده - 
نیز در این نشس��ت گفت: تاکنون تفاهم نامه 
های زیادی مابین دانشگاه های ایران و ترکیه 
امضا ش��ده است ولی برخی از این تفاهم نامه 
ها به صورت کامل عملیاتی و اجرا نشده و باید 
در ادامه همکاری ها تمرکز بر عملیاتی کردن 

تفاهم نامه های پیشین نیز قید گردد.
در ادامه این جلس��ه، مدی��ر امور بین الملل 
دانشگاه علوم پزشکی تبریز نیز گفت: تبریز در 
عین همسایگی و قرابت های فرهنگی و زبانی 
با کش��ور ترکیه، همواره در طول تاریخ دروازه 
مطمئن و امن برای ورود ترکیه به شرق بوده 
و می باش��د که س��ابقه جاده ابریشم نیز گواه 

این موضوع است.
خ��داداد خدادادی ادام��ه داد: می دانیم که 
همکاری علمی دانشگاه های ترکیه با دانشگاه 
ه��ای تبریز می تواند این امر مهم را تس��هیل 
کند و کش��ور ترکیه به عنوان کش��ور دوست، 
برادر و همسایه ارزش��مند ما همواره ارزش و 
اهمیت خاصی برای ما دانشگاهیان داشته ولی 
احساس ما این است که ظرفیت ها و پتانسیل 
های علمی موجود در روابط دانش��گاهی بین 
م��ا بنا به دلیل عدیده ای به ش��کل مطلوب و 
بهین��ه مورد بهره من��دی طرفین قرار نگرفته 
اس��ت. داری��وش س��وادی اس��کویی رئی��س 
دانش��کده پزش��کی نیز در این جلسه با بیان 
اینکه دانشکده پزشکی دانشگاه علوم پزشکی 
تبریز بزرگترین دانشکده پزشکی کشور است 
اظهار ک��رد: بیش از ۴ هزار دانش��جو در ۶۰ 
رش��ته تخصص��ی و فوق تخصص��ی و نزدیک 
ب��ه ۳۰۰ دانش��جوی دوره عمومی و ۳۶۰ نفر 
دانشجوی خارجی در این دانشکده مشغول به 

آموزش هستند.
غلامرضا اعلایی معاون آموزش��ی دانش��گاه 
علوم پزش��کی تبریز نیز در این جلسه معاونت 
آموزشی دانشگاه را به عنوان یکی از قویترین 
مجموع��ه های آموزش��ی کش��ور ب��ا رتبه ۴ 
کش��وری معرفی کرد و گفت: با تکیه بر توان 
اعضای هیات علمی دانشگاه آمادگی برقراری 

ارتباط علمی آموزش��ی با دانشگاه های کشور 
ترکیه را در زمینه های تبادل دانشجو و تبادل 

استاد افتخاری داریم.
غلامرضا اعلایی اف��زود: برگزاری دوره های 
کوتاه م��دت و کارگاه های تخصصی، آموزش 
مداوم پرسنل در دوره های خاص و همکاری 
های مشترک با دیگر مراکز علمی و آموزشی 

از دیگر برنامه های این معاونت است.
رئیس دانش��کده داروسازی نیز در خصوص 
فعالیت های دانش��کده داروس��ازی گفت: ۱۱ 
درصد از اس��اتید دانش��کده داروس��ازی جزو 

دانشمندان یک درصد جهان هستند.
خس��رو ادی��ب کی��ا از برنامه ری��زی های 
مقدمات��ی برای ایجاد ش��عبه دوم دانش��کده 
داروس��ازی این دانش��گاه در دانش��گاه قفقاز 
ترکیه خبر داد و افزود: ایجاد این دانشکده در 
راستای توسعه همکاری های مشترک برنامه 

ریزی شده است.
محمدحسن صاحبی حق - رئیس دانشکده 
پرس��تاری و مامایی دانش��گاه علوم پزش��کی 

تبریز - نیز در این نشست گفت: این دانشکده 
ب��ا ۱۰۶ س��ال قدم��ت در ۵ گروه آموزش��ی 
پرس��تاری داخل��ی، جراح��ی و ات��اق عمل، 
پرستاری بهداشت جامعه، پرستاری کودکان، 
روان پرستاری و گروه مامائی در حال فعالیت 

است.
مع��اون تحقیقات و فناوری دانش��گاه علوم 
پزش��کی تبریز نیز در این جلس��ه با اشاره به 
ارتقای جایگاه دانش��گاه علوم پزش��کی تبریز 
در رتبه های بین المللی گفت: دانش��گاه علوم 
پزش��کی تبریز در نظام رتب��ه بندی لایدن از 
۵۷۷ به ۵۴۰ و در س��ایماگو از ۵۸۵ به ۴۷۹ 

ارتقا یافته است.

پرویز ش��هابی افزود: دانشگاه علوم پزشکی 
تبریز در زمینه فارماکولوژی، توکس��یکولوژی 
و فارماس��یوتیکس با کسب رتبه یک کشوری 
از رتبه ۷۶ به رتبه ۵۶ در بین دانش��گاه های 

جهان ارتقا یافته است.
وی اضافه کرد: اولی��ن تزریق فرآورده های 
حاصل از سلولهای بنیادی مزانشیمی به بیمار 
مبتلا  GVHD پوس��تی بعد از پیوند آلوژن 
مغز اس��تخوان در دانشگاه علوم پزشکی تبریز 

انجام گرفت.
معاون درمان دانش��گاه علوم پزشکی تبریز 
نیز در این جلسه با بیان اینکه ۴۳ بیمارستان 
در س��طح آذربایجان شرقی فعالیت می کنند 
اظهار کرد: در زمینه ه��ای پیوند کبد، کلیه، 
قل��ب، قرنیه  و غیره از ش��هرها و کش��ورهای 
مجاور نیز به بیمارس��تان های تبریز مراجعه 
م��ی کنند و بیش از ۷ مرکز ناباروری از لحاظ 

انتقال جنین فعالیت مستمری دارند.
جواد احمدی��ان ضمن اع��لام آمادگی این 
معاونت برای توس��عه همکاری های مشترک 

گف��ت: امیدواریم با مبادل��ه بیماران مابین دو 
کشور گردشگری سلامت  نیز تقویت شود.

مری��م واعظی رئی��س بیمارس��تان الزهرا و 
مجتبی محم��د زاده رئیس بیمارس��تان امام 
رض��ا )ع( تبریز نیز در این جلس��ه توانمندی 
ه��ا و ظرفی��ت های این بیمارس��تان ها را در 
خصوص پذیرش بیماران از شهرهای مختلف 
استان و کشورهای همجوار مانند آذربایجان، 
ارمنستان، نخجوان، عراق و غیره ارائه کردند.

ش��ایان ذک��ر اس��ت در پایان این جلس��ه 
مش��ترک دو طرف بر توس��عه همکاری های 
مش��ترک و تداوم جلس��ات به صورت مستمر 

تاکید کردند.

توسعه گردشگری سلامت زمینه ساز تمام همکاری هاست
در نشست مشترک رئیس دانشگاه علوم پزشکی تبریز و سرکنسول ترکیه تاکید گردید؛

مس�عود خیام، نظامی را یکی از شاعران مهم ایران 
معرفی می کند که با ترکیب ش�عر و داستان، معجزه 

کرده است.
 این نویسنده و پژوهش��گر درباره فعالیت ها و کتاب های 
جدید خود به ایس��نا گفت: کتاب »مقدمات فلسفه  علم« را 
که بیان فلس��فه به زبان ساده اس��ت، در دست ناشر دارم. 
کت��اب دیگری هم با محتوای بررس��ی نظ��ری و نگاهی بر 
شاعران نوپرداز به ناشر س��پرده ام. همچنین قرار است سه 

کتاب از کارهای کلاسیکم هم تجدید چاپ شوند.
 او »یونان س��قراط« را که رهاورد سفرش به یونان است، 
دیگ��ر کتاب آماده خود معرفی کرد و افزود: این س��فرنامه، 
هنوز ناشری ندارد و ممکن است ناشری این کتاب را قبول 

کند یا قبول نکند. 
خیام یادآور ش��د: یک رمان تاریخی هم نوشته ام که فعلا 
قادر به گرفتن مجوز نش��ر نش��ده اس��ت و ظاهرا فعلا باید 
بماند. این رمان، یک رمان تاریخی است و ماجراهای کتاب 
از اواخر دوره قاجار و آغاز سلطنت رضا پهلوی آغاز شده، تا 
۱۴۰۱ ادامه دارد؛ این رمان در واقع داستان زندگی یک فرد 
اس��ت که در مقاطع مختلف تاریخ معاصر )از آغاز سلطنت 
پهل��وی تا ۱۳۲۰، ۱۳۲۰ تا کودت��ای ۲۸ مرداد  ۱۳۳۲، از 
کودت��ا تا ۱۳۴۲  تا ماجرای ۱۵ خرداد، از ۱۵ خرداد تا ۲۲ 
بهم��ن ۱۳۵۷ و همین طور جلو می آید( حضور داش��ته  و 

کمی با بی رو دربایستی حرف زده است.
 ای��ن نویس��نده همچنین درب��اره کت��اب »نظامی برای 

جوان ترها« که به تازگی منتش��ر ش��ده است، توضیح داد: 
ش��عر داشتن یک ملت نمایانگر ش��عور آن ملت است. مثلا 
یونانی ها که کارهای بزرگی انجام داده اند، نوشته هایش��ان 
به صورت ش��عر اس��ت. ما هم شاعران و ش��عرهای مهمی 
داریم اما ۶ نفر از این ش��اعران برجس��ته و بزرگ هستند و 
نمی شود آن ها را نادیده گرفت. این شاعران بر تارک ادبیات 
ما می درخش��ند؛ فردوسی، خیام، نظامی، سعدی، مولوی و 

حافظ. درباره همه این شاعران کار شده و چاپ شده اند.
 او ب��ا بی��ان این که »نظامی ب��رای جوان ترها« در نش��ر 
نش��انه منتشر شده اس��ت، ادامه داد: می توان گفت نظامی 
عملا جزو داستان نویس��ان است، حتی نامش حکیم نظامی 
گفته می ش��ود، حکیم به معنای داشتن حکمت نه طبیب. 
بسیاری از حرف های او به ضرب المثل تبدیل شده  است. او 
به نوعی رمان نویس اس��ت، مثلا »خسرو و شیرین«، »لیلی 
و مجنون«، »هفت  پیکر«، »اس��کندرنامه« که از دو کتاب 
»اقبال نامه«، »شرف نامه« تشکیل شده است. خیام در ادامه 
بیان کرد: نظامی از صنایع بسیاری در شعرهایش بهره برده 
اس��ت. یکی از صنای��ع که باعث جذابیت آثار او می ش��ود، 
استعاره  است. او از استعاره هایی استفاده می کند که آدم از 
خوان��دن آن ها لذت می برد که چطور یک فرد حرفش را به 
صورت فش��رده و گویا مطرح کرده است. البته برای این که 
شعرهای او گویا باشد، گوش باید ورزیده شود وگرنه حرف 
منتقل نمی ش��ود.  این نویسنده  با تأکید بر این که نظامی 
جزو بزرگان ادب فارس��ی است، خاطرنشان کرد: تا مدت ها 
جرأت نمی کردم به س��راغ نظامی بروم، انگار نظامی تابلوی 
ورود ممنوع برایم نصب کرده بود. او ش��عر و رمان را با هم 
ترکیب کرده، من می گفتم چطور می شود این کار را انجام 
داد. زمانی که با این گونه در ادبیات یونان آشنا شد، متوجه 
ش��دم نظامی از پس این موضوع برآمده اس��ت. نظامی در 
ای��ن زمینه معجره کرده اس��ت. اول با احتیاط وارد ش��دم 
و کار را انج��ام دادم تا رهاوردی برای جوان ها باش��د. البته 
بازخوردهایی که از زمان انتشار کتاب گرفتم، این گونه بوده 

که از خواندن آن لذت برده اند.

مسعود خیام از نظامی برای جوان ترها می گوید
تقریبا پنج ماه اس�ت که هیچ کنس�رتی در کشور 
برگزار نمی ش�ود. بحث معیش�ت اهالی موسیقی در 
کنار نیازهای روحی مردم برای حضور در کنسرت ها، 

مباحث مهمی است که باید به آن پرداخته شود.
به گزارش خبرنگار موس��یقی ایرنا، »نیم فصل لیگ تمام شد. 
همه فوتبالشان را انجام دادند. مثل پزشکان و... ولی کسی بابت 
انجام شغلش��ان به آنها دشنام نمی دهد انجام این مشاغل عادی 
سازی به حس��اب نمی آید. ولی نوازندگان موسیقی... بیکاراند و 
به فروختن وسایلش��ان روی آورده اند.« ای��ن جملات تازه ترین 
واکنش محمد معتمدی مطرح کشورمان نسبت به عقب افتادن 
مقوله اجراهای زنده در برابر دیگر مشاغل است. او اعتراض کرده 
و به نوعی خواس��تار برقراری کنسرت ها شده است. واکنشی که 
با موافقت و مخالفت گروه هایی مواجه ش��ده اس��ت. در اتفاقات 
اخیر، رخدادهای تلخی به وقوع پیوست و باید پذیرفت که جامعه 
موسیقی کشور به عنوان یکی از پیشران های اصلی حوزه فرهنگ، 
شرایط روحی مس��اعدی نداشته اس��ت اما آیا راهکار، تعطیلی 
کنس��رت ها است و اگر این راهکار، علاج درد است، تا چه زمانی 
می توان نسبت به بایکوت و تحریم کنسرت، صبر کرد؟ اینجاست 
که می توان به واکنش محمد معتمدی، به دیده دیگری نگریست 
و در روزگار فش��ار رس��انه ها، به کشف مسیری رسید تا هم آلام 
مردم جریحه دار نشود و هم به راه حلی علمی و عملی برای متضرر 
نشدن بیشتر اهالی موسیقی رسید. ایران، پائیز خوبی را پشت سر 
نگذاشت. اتفاق های بدی در این برهه رخ داد که سبب شد تر و 
خشک با هم بس��وزند. برخی، مطالبات به حقی را مطرح کردند 
و عده ای دیگر با سوءاس��تفاده از این شرایط، تا توانستند، از آب 
گل آلود ماهی گرفتند و ضربات اقتصادی شدیدی را بر میلیون ها 
ش��هروند وارد آوردند. این جماعت که مس��تقیما از رس��انه های 
خارجی خط می گرفتند، نقشه راه خطرناکی را پیش گرفتند. به 
س��لبریتی ها و افراد مشهور فشار آوردند تا در برابر وضع موجود، 
طبق نظر و خواس��ت آنها موضع بگیرند، از مغازه داران خواستند 
کرکره مغازه های خود را برای روزهای متوالی بالا نکشند، از مردم 
خواستند تا قبوض آب، برق، گاز و تلفن خود را پرداخت نکنند، 
از ورزش��کاران می خواستند تا به میدان نروند و . . . اما آن چه در 

تمامی این درخواس��ت ها مشهود بود آن که آنهایی که شعارهای 
آنچنانی س��ر می دادند، با این قبیل فش��ارها و تهدیدها، مش��ی 
دیکتاتورمآبانه خود را با بی رحمی بالایی نش��ان دادند و مهم تر 
از آن اینکه، آنچه برایش��ان مهم نبود، مردم بود و اینکه اینهایی 
که دعوت به بی کاری و بی رونقی اجتماعی ش��ده بودند، چطور 
می توانستند در این شرایط س��خت اقتصادی، ارتزاق کنند؟ در 
این بحبوحه، مردم تحت شدیدترین فشارها قرار گرفتند و نشاط 
اجتماعی تاحدود بسیاری، فروکش کرد. نیاز بود که برای تغییر 
این فضا، راهکارهایی اجرایی شود. همان جماعت اما پیش بینی 
کردن��د حتی اگر ای��ن راهکاره��ا عملیاتی هم ش��ود، مردم به 
اندازه ای داغدار هستند که هیچ استقبالی از آن طرح ها به عمل 
نمی آورند اما در میدان عمل، همه چیز فرق می کرد. سینماها با 
چند فیلم جدید توانس��ت پذیرای تعداد مخاطبان بسیار زیادی 
باش��د به طوری که در ابتدای اک��ران این فیلم های جدید، بیش 
از ۴۰ درصد بر تعداد مخاطبان افزوده ش��د. تئاترهای کمدی در 
س��ینماها و پردیس ها روال اجرای هر شب خود را برای بیش از 
۲ ماه حفظ کرد به طوری که برای این نمایش ها که تعدادش��ان، 
تنها در پایتخت، بیش از ۲۵ نمایش است و بلیت آن از ۱۰۰ تا 
۲۰۰ هزار تومان شناور، کمتر صندلی خالی را می توان پیدا کرد. 
کنس��رت خنده حس��ن ریوندی با بلیت ۶۵۰ هزار تومان برگزار 
ش��د و در عرض چند س��اعت، تمام بلیت های آن فروخته شد، 
مسابقات فوتبال و سایر رشته های ورزشی طبق برنامه جلو رفت 
و فدراسیون ها اکنون با این فشار مردمی مواجه هستند که چرا 

اجازه حضور تماشاگر را نمی دهند و . . .

نوازندگانی که به سازفروشی روی آورده اند

چتین تانر/ سرکنسول ترکیه در تبریز

مدیرکل دفتر نظارت بر عرضه و نمایش فیلم سازمان سینمایی با اشاره 
به اینکه برخی فیلم های جش�نواره فجر امسال غافلگیرانه خواهند بود، 
اعلام کرد که چشم انداز روشنی برای رفع توقیف فیلم »کاناپه« کیانوش 
عیاری نمی بیند و شاید بشود با ابزارهای کامپیوتری کاری برای آن کرد 

ولی پیگیر اکران فیلم هایی مثل »برادران لیلا« خواهند بود.
به گزارش ایس��نا،روح الله س��هرابی درباره مشکل برخی فیلم های سینمایی از 
جمله »برادران لیلا« گفته اس��ت: طبیعی است هیچ فیلمی برای توقیف ساخته 
نمی شود و عوامل فیلم ها هم پیگیر حل و فصل موضوع هستند. ما هم تلاشمان 
را کرده ایم. مش��کلاتی حاش��یه ای گریبان فیلم ها را گرفته است. طبیعتا پیگیر 
اک��ران این فیلم ه��ا خواهیم بود و خود صاحبان آثار هم در حل و فصل گره های 

بعضا کوری که افتاده تاثیر دارند.
وی ب��ا بیان اینکه در یکی دو ماه اخیر عوامل خیلی از فیلم ها که ش��اید قبلا 
تمایلی نداش��تند حداکثر همکاری را داشتند، اضافه کرد: خیلی از فیلم ها مثل 
»ملاقات خصوصی«، »ابلق« و... مش��کلاتی داشتند اما به اکران رسیدند و تمام 
هم و غم ما این بوده مشکلات را برطرف کنیم. درباره فیلم هایی که الان گرفتار 
هستند همین مسیر را می رویم اما متغیرهای دیگری هم هستند که در تصمیم 
نهای��ی برای اکران یک فیلم موثرند و به س��مت ح��ل و فصل آن موضوعات هم 

رفته ایم تا در آینده نزدیک به اکران برسند.
س��هرابی که در برنامه اس��تودیو هشت ش��بکه نمایش صحبت می کرد درباره 

کیانوش عیاری و فیلم »ویلای س��احلی« و همچنین فیلم »کاناپه« او که هنوز 
تکلیفش مشخص نیس��ت توضیح داد: تا جایی که بنده اطلاع دارم، می دانم که 
فرم جشنواره را برای »ویلای ساحلی« پر کرده اند. درباره کاناپه، بحث این فیلم 
از جمله آثاری اس��ت که پوشش خانم های فیلم موضوع اصلی است و مربوط به 
این دوره هم نمی ش��ود. در دوره قبل تولید شده و اگر می توانست حل شود در 
دوره های قبل این اتفاق رخ می داد. ما هم طبیعتا باید به این س��مت برویم که 
ببینیم چه راهکاری را می توان تعریف کرد. اگر بخواهم صریح و صادقانه صحبت 
کنم چشم انداز روشنی درباره این فیلم مثل فیلم های دیگر وجود ندارد. موضوع 

بحث پوشش خانم هاست و بحث قانون جمهوری اسلامی که صراحتا در این باره 
ملاحظات دارد. وی خاطرنشان کرد: شاید باید با مراجع مختلفی رایزنی شود تا 
ببینیم امکان حل و فصل این فیلم چگونه است؟ یا حتی با ابزارهای کامیپوتری 
که شاید بشود فکری برای این فیلم کرد. که البته این بحثی است که نمی توان 

مشخص درباره آن صحبت کرد.
مدی��رکل دفتر نظارت بر عرضه و نمایش فیلم س��ازمان س��ینمایی همچنین 
درباره وضعیت اکران فیلم های س��ینمایی عنوان کرد: به دلیل ش��رایطی که در 
چند ماه اخیر حاکم بود تهیه کنندگان چندان تمایلی به اکران فیلم ها نداشتند 
ولی از حدود دو، سه هفته پیش وضعیت تغییر کرده است و وضعیت استقبال از 
فیلم ها هم به نظر می رسد که بهتر شده است. بنابراین تقاضا برای اکران فیلم ها 

هم خدا را شکر بیشتر شده است و امیدواریم این سیر صعودی باشد. 
س��هرابی درباره جشنواره فیلم فجر هم گفت: جش��نواره فجر جدای از فضای 
کلی جامعه نیس��ت اما تقاضاهایی برای جش��نواره وجود دارد که منهای تعداد 
انگش��ت ش��ماری که به هر دلیل از جمله مش��کلات فنی حاکم بر فیلم اجازه 
ندهد اثار به جشنواره برسد، مجموع فیلم هایی که تولید شده یا در دست تولید 
است، اعلام امادگی کرده اند و می تواند به لحاظ زمان بندی به جشنواره برسد. 
اتفاقا برعکس آنچه در فضای مجازی گمانه زنی می ش��ود، جشنواره ای که پیش 
رو داریم جشنواره متنوع و پرباری خواهد بود و حتی برخی از فیلم ها می تواند 

باعث غافلگیری مخاطب شود.

آخرین وضعیت اکران »کاناپه«،»برادران لیلا« و برگزاری جشنواره فیلم فجر
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